
De lunch wordt afgesloten met een rond
leiding in het Europees Parlement: ‘een dorp  
in een stad’. In het gebouw zitten kappers, 
banken, reisbureaus, twee tvstudio’s en 
verschillende koffiebarretjes en restaurants. 
Elke dag worden daar gemiddeld 30.000 
consumpties genoten.

14.15 uur Werkbezoek 

Bundesnotarkammer

Na een flinke wandeling door het broeierige 
Brussel wacht Christiaan Schall, deskundige 
bij de Duitse koepelorganisatie, ons op met 
Duitse zoete gebakjes. Schall vertelt wat voor 
de Bundesnotarkammer de drie belangrijkste 
lobbydossiers zijn. Dat zijn dezelfde als die van 
de KNB. Schall vindt daarnaast de websites 
die de CNUE de afgelopen jaren heeft geïn
troduceerd op het gebied van huwelijksver
mogensrecht, erfrecht en beschermings
maatregelen voor kwetsbare volwassen in 
verschillende landen van de Europese Unie, 
een mooie ontwikkeling. 

If you’re not at the table, 
you’re on the menu

Minkjan: ‘Daar zitten wij als het kleine Pays 
Bas tussen Malta en Polen in. Wat opvalt, is  
dat wij op dit moment het enige land zijn dat 
zozeer is geliberaliseerd. We nemen dus een 
aparte positie in tussen al die andere landen.’

Lodewijk Buschkens geeft vervolgens een 
presentatie over de Europese lobby. ‘Daarbij 
moet je inzicht krijgen in de spelers, het 
speelveld, het spel en de knikkers.’ De spelers 
zijn de Europese instellingen, zoals de Europese 
Raad bestaande uit de regeringsleiders, de 
Europese Commissie bestaande uit 36 directo
ratengeneraal, het Europees Parlement en de 
Raad van de Europese Unie, die bestaat uit een 
vertegenwoordiger op ministerieel niveau van 
iedere lidstaat van de Europese Unie (EU). Het 
speelveld zijn de Europese procedures, het spel 
is de lobby en de knikkers zijn de Europese 
notariële dossiers. Buschkens: ‘Belangrijk is 
dat je een kritieke massa hebt, zoals via de 
CNUE. Zorg er wel voor dat je binnen die 
or ganisatie een actieve rol speelt, zodat jullie 
standpunt ook het CNUEstandpunt wordt.’

Eind juni ging een delegatie van de Koninklijke Notariële Beroepsorga-
nisatie (KNB) op werkbezoek naar Brussel. Doel: meer inzicht krijgen 
in ‘Europa’, netwerken en inhoudelijk praten over Europese dossiers 
die voor het Nederlandse notariaat van belang zijn. Notariaat Magazine 
reisde mee en hield een logboek bij. 

KNB-werkbezoek Brussel

Donderdag 26 juni

12.00 uur Lunch in het Europees 

Parlement

Na ontvangst door Lodewijk Buschkens en 
Friso Coppens van Bureau Brussels, een bureau 
gespecialiseerd in lobby en public affairs in 
Europa en organisator van het werkbezoek, 
geeft Lineke Minkjan een toelichting op het 
buitenlandse KNBbeleid. De beroepsorgani
satie heeft drie prioritaire Europese dossiers 
benoemd: de Verordening betreffende 
publiekrechtelijke documenten, de Richtlijn 
voor een besloten eenpersoonsvennootschap 
(de zogenoemde ‘SUP’) en de Europese Verkla
ring van Erfrecht die de Europese Commissie 
moet vaststellen op grond van de Europese 
Erfrechtverordening. 
In veel dossiers trekt de KNB op met de Raad 
van Europese notarissen (CNUE). Hoofd
onderwerpen worden voorbesproken in 
verschillende werkgroepen, verder zijn er  
vier algemene vergaderingen per jaar. 

| T E K S T  &  B E E l D  Mechtelt Lindenhovius

2 0  N o t a r i a a t  M a g a z i n e  edit ie  9  |  september  2 014



S T a K E h o l D E r

15.00 uur Werkbezoek Raad van 

Europese Notariaten, CNUE

Aan dezelfde straat als de Bundesnotarkammer 
ligt het kantoor van de CNUE. Secretarisgene
raal Clarisse Martin geeft een presentatie over 
de organisatie van de CNUE en de dossiers 
waarop ze adviseren. De Europese lobby is er 
een van de lange adem, aldus Martin. ‘Tien jaar 
geleden is gestart met de Europese Erfrecht
verordening. In 2015 treedt die in werking.  
Nu zijn we nog bezig met de implementatie 
daarvan in de verschillende landen.  
Vanochtend hadden we daar een werkgroep
bijeenkomst over.’ Volgens Martin is notariële 
expertise erg belangrijk voor een goede lobby. 
‘Alleen daarmee krijg je een goed inhoudelijk 
voorstel.’ Daarnaast is het volgens haar heel 
effectief om als notariaten gezamenlijk op  
te treden en niet individueel als nationale 
beroepsorganisatie. In zijn dankwoord 
reageert Franc Wilmink daar instemmend op: 
‘Combined forces are good, also for the Dutch 
notariat.’ 

16.30 uur Werkbezoek DG Just

Het gebouw van de DG Just, het justitiële 
departementgeneraal van de Europese 
Commissie, is op zijn zachtst gezegd weinig 
inspirerend te noemen. In een troosteloze 
kamer met monotone grijze, kale wanden  
en fletse tlverlichting worden we ontvangen 
door Stephan Matyk, legal officer. Van Bureau 
Brussels horen we later dat dit de standaard 
huisvesting voor elk departementgeneraal is. 
Het zegt dus niets over de belangrijkheid van 
het departement. 
Oostenrijker Matyk, hiervóór werkzaam bij  
het Brusselse kantoor van de Oostenrijkse 
Notarikammer, wordt bijgestaan door twee 
collega’s: de Spaanse Maria en de Kroaat 
Gavoje, een betere illustratie van de Europese 
droom is er niet. Matyk geeft de delegatie de 
ruimte om vragen te stellen. Gevraagd naar  
de politieke agenda voor de komende tijd, 
zegt hij dat de EU Justice Agenda 2020 nog 
moet worden vastgesteld, waardoor het 
moeilijk is te zeggen hoe dit gaat uitwerken 
voor het notariaat. ‘Maar’, vult Maria aan,  

‘wat er nu bestaat, zal verder worden 
verbeterd. Nieuwe ideeën die het notariaat 
raken, zullen er niet gelanceerd worden.’  
Voor DG Just is onderling vertrouwen van  
de lidstaten erg belangrijk en ook het samen
werken met het Europees Parlement, aldus 
Matyk. Ook staat het departement open voor 
directe communicatie met de KNB. ‘Via de 
CNUE of rechtstreeks, beide kan. Dat laat  
ik aan de lobbyist’, zegt hij. 

18.00 uur Borrel en aansluitend diner 

We eindigen de avond als fanatieke supporters 
van de ‘Rode duivels’, dat de laatste groeps
wedstrijd speelt tegen ZuidKorea (10).

Vrijdag 27 juni

Een belangrijke dag voor Europa: wordt 
Juncker de nieuwe voorzitter van de Europese 
Commissie en krijgt het Europees Parlement 
daarmee iets van de macht terug? Daarover 
vergadert de Europese Raad die dag. De stad 
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zit daarom op slot. Met een speciale toe
gangs pas komen we door de road blocks van 
prikkeldraad heen, op weg naar onze afspraak 
op het kantoor van Bureau Brussels, dat is 
gelegen in het Europese hart van Brussel.

9.00 uur Gesprek met Sietse Wijnsma, 

medewerker Europees Parlement

Wijnsma is dan nog medewerker van de Britse 
Europarlementariër Andrew Duff. Vanwege 
het vertrek van Duff werkt hij inmiddels voor 
Matthijs van Miltenburg (D66). Hij neemt ons 
mee in het werk van Europarlementariërs, de 
verhouding tussen de verschillende Europese 
politieke instellingen, en het effectief lobbyen. 
‘Als lobbyist moet je snel een standpunt 
innemen. Het is meestal effectiever om te 
praten met een medewerker, dan met het 
parlementslid. De medewerker kent het 
dossier meestal beter, met hem kun je  
meer in detail treden. In een later stadium,  

bijvoorbeeld tijdens de parlementaire  
behandeling, kun je beter het parlementslid 
benaderen.’ 

10.30 uur Werkbezoek Permanente 

Vertegenwoordiging (PV) 

De PV behartigt de belangen van Nederland  
in de Raad van de Europese Unie en bestaat  
uit ambtenaren van alle ministeries en andere 
onderdelen van de Nederlandse overheid. 
Caroline ten Damme en Mariëtta Schuurman 
vertellen ons over de rol en werkwijze van  
de PV. Eerst worden de voorstellen van de 
Europese Commissie in raadswerkgroepen 
besproken. Het sluitstuk is het Coreper, dat 
bestaat uit de ambassadeurs. Daarin wordt 
bepaald welke besluiten meteen in de Raad 
kunnen worden afgehandeld en over welke 
besluiten nog geen overeenstemming is.  
Ten Damme: ‘Wij zijn de oren en ogen van  
Den Haag. Den Haag bepaalt onze positie.’ 
Beide medewerkers vertellen dat constructief 
meewerken het best werkt. ‘Met “nee” zeggen 
alleen, red je het niet.’ Ook het zoeken van 
medestanders is volgens hen belangrijk. 

12.00 uur Lunch en gesprek met 

Stéphane Alonso, correspondent  

voor NRC Handelsblad en nrc.next

Alonso komt rechtstreeks uit het perscentrum. 
Aan de hand van de actuele ontwikkelingen 
rondom de benoeming van de EUCommissaris 
geeft hij een inkijkje in de Europese politiek. 
Ook hij benadrukt dat je je als Europese speler 
niet compromisloos moet opstellen. ‘Kijk maar 
naar de Britse premier Cameron. Hij heeft dat 
de laatste dagen als geen ander gedaan, maar 
het wordt hem hier niet in dank afgenomen.’ 
Alonso vindt dat Nederland zich erg vaak anti
Europees opstelt. ‘Niet alleen politiek gezien. 
Kijk ook naar de verslaglegging op tv en in 
kranten rondom de verkiezingen. Maar tegen 
Europa zijn, heeft geen zin. Dat is net zoiets  
als de vraag: “Ben je voor of tegen de zon?”’

Strategisch meebewegen

Wat heeft Franc Wilmink, bestuursvoorzitter 
van de KNB, van dit werkbezoek opgestoken? 
‘We zijn al goed bezig. Bij het bezoek hebben 
we wel weer nieuwe ideeën gekregen.  
Die gaan we nu uitwerken, om de puntjes  
op de i te zetten.’

Welke rol speelt de CNUE in de Europese  
lobby van de KNB?
‘Massa is belangrijk bij lobby en dat heb je 
met CNUE. Het is wel goed dat we coalities 
vormen met gelijkgestemde notariaten.’

Wat is het belangrijkste inzicht dat je hebt 
gekregen? 
‘Strategisch meebewegen is belangrijk.  
We hebben bevestigd gekregen, dat nee 
zeggen geen optie is. Kom altijd met een 
alternatief, zoals wij ook bepleiten binnen  
de CNUE. Denk bijvoorbeeld aan het naar 
voren brengen van de flexbv als alternatief 
voor de zogenoemde SUP.’

Wie gingen er mee?
Franc Wilmink, bestuursvoorzitter 
Remco van der Kuijp, bestuurslid 
GeertJan Sarneel, vertegenwoordiger  
van de KNB in de CNUE
Hans Kuijpers, directeur 
Hens Meengs, Manager  
Belangenbehartiging & Communicatie 
Lineke Minkjan, adviseur  
Internationale Zaken 
Sabine Heijning, adviseur Juridische Zaken 
Tessa Maas, lobbyist
Nathalie van Leeuwen, Verenigingsmanager
Mechtelt Lindenhovius,  
hoofdredacteur KNB Media
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Als Alonso weer vertrekt, volgt er een debrie
fing van het werkbezoek en vertrekt de 
delegatie richting Nederland. 
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